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Nowa placówka działa od 1 lutego, ale 
jej oficjalne otwarcie nastąpiło kilka dni 
wcześniej – 25 stycznia. W uroczysto-
ści wzięło udział wielu gości, wśród nich 
ks. prof. dr hab. Grzegorz Leszczyński, 
posłowie Piotr Polak i Marek Matuszew-
ski, senator Maciej Łuczak, wojewoda 
Tobiasz Bocheński, Włodzimierz Fisiak, 
radny wojewódzki i Honorowy Obywatel 
Miasta Konstantynowa Łódzkiego, sta-
rosta Krzysztof Habura, przewodniczą-
ca Rady Miejskiej Jadwiga Czekajewska 
wraz z radnymi, projektant Arkadiusz Ki-
szczuk, Tomasz Zaniewicz, który pełnił 
nadzór inwestorski, Janusz Paduch, kie-

Mamy nowy żłobek
Wyczekiwany, potrzebny i… świetny!

rownik budowy oraz Mariusz Wiśniewski, 
generalny wykonawca. 
Władze naszego miasta nie kryły radości 
i dumy z otwarcia żłobka. 
- Z ogromną satysfakcją możemy dziś 
powiedzieć, że Konstantynów Łódzki, 
dynamicznie rozwijające się miasto, sta-
je się coraz bardziej przyjazne dla rodzin 
z małymi dziećmi. Napływ mieszkańców 
stawia przed samorządem nowe wy-
zwania – takie, jak choćby te w zakre-
sie zapewnienia miejsc opieki żłobkowej 
i przedszkolnej. Jest to dla naszego samo-
rządu absolutny priorytet, tym bardziej że 
od 1954 roku, czyli przez ostatnie 68 lat 

Po kilkudziesięciu (!) latach oczekiwań doszła do skutku niezwykle ważna 
dla miasta inwestycja - przy Przedszkolu nr 1 przy ul. Daszyńskiego 3/5 
został otwarty żłobek. Jest w nim 48 nowych miejsc dla dzieci. Wszystkie 
zapełniły się błyskawicznie. 
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w blisko 20-tysięcznym mieście 
mieliśmy zaledwie jeden oddział 
żłobkowy dla 24 dzieci. Stwa-
rzanie warunków do łączenia 
wychowywania dzieci z pra-
cą zawodową jest kluczem do 
przyciągania nowych mieszkań-
ców i wspierania rozwoju mia-
sta – mówił podczas uroczysto-
ści Robert Jakubowski, Burmistrz 
Konstantynowa Łódzkiego.

Budowa żłobka pochłonęła 2.304.209,56 zł. 
Znaczną część tej kwoty, bo aż 
1.440.000 zł miasto pozyskało z Mini-
sterstwa Rodziny, Pracy i Polityki Spo-
łecznej w ramach programu Maluch+. 
Wniosek, który złożył Konstantynów 
Łódzki był jedynym bezbłędnym i najle-
piej przygotowanym ze wszystkich, które 
wpłynęły w ramach naboru. Te skuteczne 
starania o dofinansowanie podkreślał w 
swoim przemówieniu wojewoda Tobiasz 
Bocheński. 

- To nasze wspólne dzieło i na-
sza wspólna inicjatywa. Bez dobre-
go wniosku, pomysłowości i diagno-
zowania potrzeb przez samorząd 
gminny nie byłoby tej inicjatywy. Nie by-
łoby jej również bez programu Maluch+ 
i bez rządowych środków, które stanowią 
jeden z elementów poli-
tyki prorodzinnej – mówił 
Tobiasz Bocheński. - Tu-
taj maluszki znajdą prze-
strzeń, dzięki której będą 
mogły bezpiecznie spę-
dzić czas, będą się rozwi-
jały, poznawały świat. 
Dzięki temu rodzice będą 
mogli spokojnie iść do 
pracy i odciążyć dziad-
ków, którzy często zaj-
mowali się pociechami. 
Jest to jedna z najlep-
szych inicjatyw, gratu-
luję panu burmistrzowi i wspólnocie sa-
morządowej Konstantynowa Łódzkiego 
zrealizowania tego projektu tak dobrze 
i tak szybko. Miejmy nadzieję, że maluszki, 

INWESTYCJE LUDZIE

Karol Koralewski, 
tata Juliana:
Jesteśmy bardzo 
zadowoleni, że ta-
kie miejsce powsta-
ło w Konstantynowie 
Łódzkim. Było bardzo 
potrzebne, bo jest mnó-
stwo małych dzieci. Myślę, 
że najlepiej iść do państwowe-
go żłobka,  mimo że są w Konstantynowie pry-
watne. Moim zdaniem państwowy to najlepszy 
wybór. Ciocie są bardzo miłe i sympatyczne, 
miejsce piękne i kolorowe, wszystko pachnie 
świeżością. Uważam, że jest jak najbardziej na 
plus dla Konstantynowa Łódzkiego.

Edyta Adamczyk, mama Pawełka:
Nowy żłobek to super pomysł, zważywszy 
na to, że miasto w znacznym stopniu się 
rozwija, jest sporo młodych mieszkańców 
i sporo rodzin z małymi dziećmi. Tak na-
prawdę ogromnie ułatwi życie nam, ro-
dzicom, ze względu na to, że możemy się 
zaktywizować i wrócić do pracy. Żłobek 
jest przepiękny, wszystko jest nowe, cio-
cie są uśmiechnięte, a dzieci po pierwszym 
dniu mega zadowolone. Mam nadzieję, że tak 
zostanie. 

Patrycja i Damian Kopytowscy,
rodzice Amelki:

Uważamy, że żłobek był super inicjatywą i bar-
dzo fajnie, że został sfinansowany. Na pewno 
był potrzebny, gdyż dzieci w Konstantynowie 
Łódzkim przybyło. Jest nowoczesny, bardzo 
ładny i świetnie wyposażony. Ma też dogod-
ną lokalizację, bo jest przy przedszkolu. Ma 
to same plusy, dziecko może automatycznie 

iść do przedszkola. Podejście opiekunek jest 
genialne, nasza córka dziś wstała, wzięła kurtkę 

i chciała tutaj przyjść. Pomysł trafiony w dziesiątkę, 
w punkt. Serdecznie polecamy wszystkim. 

Kamil Marczak, tata Tymoteusza:
Wydaje mi się, że takie miejsce było 
bardzo potrzebne, ponieważ brakowa-
ło go dla młodszych dzieci. Jeśli cho-
dzi o opiekę, to uważam, że wszystko 
jest na najwyższym poziomie. Widać, 
że wykonanie też jest z górnej półki. 
Żłobek będzie służył naszym dzieciom 
i kolejnemu pokoleniu. To też ułatwie-
nie dla osób, które pracują, bo są fajne 
godziny otwarcia – od 6.00 do 17.00. 
Dla mnie wszystko jest w porządku.

Kamil Gosławski, tata Julki i Laury 
Uważam, że pomysł budowy żłobka był świetny. Jest tu-
taj bardzo ładnie. Starszej córeczce, Julce, też się podo-

ba, wczoraj nie chciała wracać do domu 
i to po pierwszym dniu. Wnętrza 

są bardzo ładne, a wyposażenie 
super. Cioci jeszcze nie zdą-

żyłem poznać, ale wydają 
się sympatyczne. Żłobek 
był bardzo potrzebny, bo 
nawet w placówkach ko-
mercyjnych miejsc było 
zbyt mało. Zamierzamy 

regularnie korzystać z tej 
opieki.

Zadowolenia z otwarcia żłobka nie kryli rodzice,

zgodnie podkreślając, że był on wyjątkowo potrzebny 
oraz chwaląc wyposażenie, lokalizację i opiekunki.
Co powiedzieli dokładnie?

które będą tutaj przebywały będą płakać 
jedynie, jak będą musiały stąd wyjść.

- Dzisiejszy dzień to kolejna historyczna 
chwila w naszym mieście. To święto trzech 

pokoleń: dziadków, ro-
dziców i tych małych bą-
belków, na które czekają 
uśmiechnięte panie i któ-
re trafią do tak pięknego 
wnętrza. Wszystkim ser-
decznie dziękuję, gratuluję 
i trzymam kciuki za kolej-
ne inwestycje – zaznacza-
ła Jadwiga Czekajewska, 
przewodnicząca Rady 
Miejskiej w Konstantyno-
wie Łódzkim.  

Z okazji otwarcia żłob-
ka w samej placówce zrobiło się bar-
dzo odświętnie i kolorowo. Dla milusiń-
skich burmistrz przygotował prezenty 
– duże, pluszowe pandy. I to był strzał 

w dziesiątkę – na buziach 
obdarowanych dzieci ma-
lowała się ogromna radość. 
Wiadomość o uruchomie-
niu nowej placówki z du-
żym zadowoleniem przy-
jęli również rodzice, którzy 
przyznali, że ta inwestycja 
cieszy ich niezmiernie, bo 
oznacza, że idąc do pracy 
będą mogli być spokojni, iż 
ich pociechy znajdują się 

pod profesjonalną opieką. 
Przy Przedszkolu nr 1 funkcjonowała do-
tychczas jedna, 24-osobowa grupa żłob-
kowa. Zapotrzebowanie na miejsca dla 
najmłodszych dzieci było jednak dużo 
większe, z czego władze naszego miasta 
zdawały sobie sprawę doskonale. Budo-
wa żłobka stanowiła jeden z najważniej-
szych celów do realizacji. 

Powstał on bardzo szybko, bo w ciągu zale-
dwie kilku miesięcy, prace trwały bowiem 
od marca do grudnia ubiegłego roku. Mie-
ści się na jednej kondygnacji, w budynku, 
który został dobudowany do przedszkola. 
To dodatkowe 432 metry kwadratowe. 
Wszystkie pomieszczenia lśnią nowością. 
Żłobek jest teraz przygotowany na przyję-
cie 72 maluchów do 3 lat. 

Wniosek, który złożył 
Konstantynów Łódzki 
był jedynym bezbłęd-
nym i najlepiej 
przygotowanym 
ze wszystkich, które 
wpłynęły.
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Do drugiego przetargu (pierw-
szy nie przyniósł rozstrzygnięcia) 
zgłosili się trzej oferenci. Najwię-
cej, bo 87.231.627 zł, zażądało 
konsorcjum dwóch łódzkich firm. 
Najtańsza oferta, złożona przez 
Przedsiębiorstwo Drogowo–Bu-
dowlane „Kemy” z Łodzi oraz tamtejsze 
Miejskie Przedsiębiorstwa Komunikacyjne, 
opiewała na 80.632.806 zł i prawdopodob-
nie właśnie ten podmiot przebuduje linię 
tramwajową.

Chodzi o odcinek od skrzy-
żowania ulic Konstanty-
nowskiej i Krakowskiej 
w Łodzi do placu Wol-
ności w Konstantynowie 
Łódzkim. Zadanie będzie 
realizowane w systemie 
„zaprojektuj i wybuduj”, 
a podzielono je na dwa od-
cinki. Pierwszy, w obrębie 
stolicy województwa, po-
chłonie 56.314 529,10 zł, 
nasz – 24.318.277 zł.
- Bardzo cieszymy się, że 
wykonawca jest już wy-
brany i że wkrótce, wspólnie z Łodzią, roz-
poczniemy tę tak ważną dla nas wszystkich 
inwestycję – zaznacza Robert Jakubow-
ski, Burmistrz Konstantynowa Łódzkiego. 
– Warto równocześnie zaznaczyć, że w po-
równaniu z ubiegłym przetargiem oferta na 
nasz odcinek była tańsza o 133.578 zł. 

Na tym nie koniec dobrych wiadomości 
związanych z linią 43 i finansami miasta, 
jest jeszcze jedna: na modernizację torowi-
ska tramwajowego Konstantynów Łódzki 
otrzymał dodatkowe pieniądze! I nie chodzi 
o kilkanaście czy nawet kilkadziesiąt tysięcy 
złotych, ale o znacznie większą sumę.

Dodatkowe miliony na linię 43
Przebuduje ją konsorcjum z Łodzi

Czas zacząć odliczanie do 
rozpoczęcia przebudowy 
linii tramwajowej 43. Zarząd 
Inwestycji Miejskich w Ło-
dzi wyłonił już wykonawcę 
robót. Jest duża szansa, że 
umowa w sprawie realizacji 
tego przedsięwzięcia zosta-
nie podpisana w marcu. 

Do tej pory kwota pozyskanych i posiada-
nych już środków, dzięki którym ta linia zosta-
nie przebudowana wynosiła 15.149.593 zł. 
Ale Zarząd Województwa Łódzkiego zwięk-
szył je do 18.443.114 zł, co oznacza, że na-
sze miasto dostało na tę inwestycję kolejny 

„zastrzyk” gotówki w wyso-
kości niemal 3,3 mln zł.

Podziękowania za to nale-
żą się nie tylko Zarządowi, 
ale również członkom Sto-
warzyszenia Łódzki Obszar 
Metropolitarny. W jego 
skład wchodzi 28 gmin 
i oprócz jednej – gminy Lu-
tomiersk – wszystkie opo-
wiedziały się za przyznaniem 
Konstantynowowi Łódzkie-
mu kolejnych pieniędzy. 

Pieniądze były zabezpieczone, bo projekt 
gminy Lutomiersk znalazł się na liście pod-
stawowych projektów ZIT (Zintegrowanych 
Inwestycji Terytorialnych), przewidzianych 
do realizacji w trybie pozakonkursowym. 
Wystarczyło złożyć wniosek o dofinanso-
wanie, tym bardziej, że taka możliwość poja-
wiła się dwukrotnie – pierwszy nabór został 
ogłoszony pod koniec grudnia 2020 roku, 
kolejny w marcu 2021 roku. Lutomiersk nie 
skorzystał z żadnej, gdyż nie miał przygoto-
wanej wymaganej do wniosku dokumentacji 
aplikacyjnej. Przetarg na jej wykonanie ogło-
szono zaledwie miesiąc przed ostatecznym 
terminem składania wniosków, tymczasem, 
co warto podkreślić, władze gminy dały po-
tencjalnym oferentom aż trzy miesiące, by 
sporządzić taką dokumentację. W tej sytuacji 
dotrzymanie terminu i pozyskanie dofinan-
sowania były z góry skazane na niepowo-
dzenie. Władze Lutomierska nie chcą jednak 
przyznać się do błędu, obarczając winą za 
niego konstantynowski samorząd.

Zarzuty nie są sprecyzowane. Dotyczą bra-
ku woli i zaangażowania władz naszego 
miasta w zakresie modernizacji linii tram-
wajowej od placu Wolności w Konstanty-
nowie Łódzkim do Ignacewa, „stwarzania 
bariery”, „przyczynienia się do zaistniałej 
sytuacji”, „ukierunkowania na realizację wła-
snych interesów”… Ale przede wszystkim te 
oskarżenia są krzywdzące i nieprawdziwe, 
bo konstantynowski samorząd od począt-
ku popierał odtworzenie linii tramwajowej 
w całości, czyli do Lutomierska. 
Dowodów tego jest kilka, wśród nich mię-
dzygminne porozumienie o współpracy 
z 2014 roku w zakresie prac nad projek-
tem Łódzkiego Tramwaju Metropolitalnego, 
z udziałem m.in. gmin Konstantynów Łódzki 

i Lutomiersk. Z kolei w październiku 2020 
roku na spotkaniu w Lutomiersku nasze 
miasto wyraźnie zadeklarowało chęć zmo-
dernizowania odcinka linii tramwajowej 
do Ignacewa. Również właśnie konstanty-
nowski samorząd wydał pozytywną opinię 
w zakresie remontu torowiska w Żabicz-
kach, w ramach przebudowy ronda przy 
ul. Klonowej. Natomiast w lutym ubiegłe-
go roku władze Konstantynowa Łódzkiego 
skierowały pismo do Centralnego Portu Ko-
munikacyjnego z pytaniem, czy reaktywacja 
linii 43 została uznana za jeden z projektów 
dopełniających inwestycję, jaką są Koleje 
Dużych Prędkości. 

- Odtworzenie linii tramwajowej 43 w cało-
ści jest dla nas niezmiernie istotne z różnych 
przyczyn, choćby ze względu na fakt, że 
w naszym mieście pracuje wielu miesz-
kańców Lutomierska i komunikacja między 
obydwoma miastami jest niezbędna – pod-
kreśla Robert Jakubowski, Burmistrz Kon-
stantynowa Łódzkiego. 

Warto również zaznaczyć, że na etapie 
składania wniosków o dofinansowanie de-
klaracje pozostałych samorządów nie mają 
wpływu na możliwość jego pozyskania. 
- Nasze miasto złożyło wniosek o pieniądze 
na remont swojego odcinka we wrześniu 
2018 roku, Łódź została wybrana do dofinan-
sowania dopiero w połowie 2021 roku, a jed-
nak nie zakłóciło to realizacji wspólnej inwe-
stycji – zaznacza Łukasz Napieralski, Zastępca 
Burmistrza Konstantynowa Łódzkiego. 

Władze Lutomierska tego wszystkiego nie 
widzą, konsekwentnie obarczając odpo-
wiedzialnością za własne błędy, czyli dwu-
krotne niezłożenie wniosków o dofinan-

sowanie, właśnie Konstantynów Łódzki. 
Wyrazem tego jest też niezrozumiały, pełen 
nieprawdziwych zarzutów apel Rady Gminy 
Lutomiersk, skierowany do m.in. do władz 
Łodzi, województwa, posłów, senatorów 
i premiera. 

We wspomnianym apelu pojawia się jeszcze 
jeden podmiot - Rada Stowarzyszenia Łódz-
ki Obszar Metropolitalny, która zwiększyła 
dofinansowanie na modernizację linii 43 
między Konstantynowem Łódzkim i Łodzią. 
Również w decyzji Rady SŁOM lutomierski 
samorząd dostrzegł wymierzone przeciw-
ko niemu działanie. A przecież ten odcinek 
musi być wyremontowany w pierwszej ko-
lejności, aby można było kontynuować pra-
ce na dalszym odcinku linii – do Ignacewa. 
Stanowisko, na jakim stoi gmina Lutomiersk, 
że decyzja Rady SŁOM zablokowała jej pla-
ny jest zupełnie bezpodstawne. 

- Chcemy podkreślić wyraźnie jeszcze raz to, 
o czym mówiliśmy już, również publicznie, 
wiele razy: zależy nam, aby linia tramwajo-
wa 43 była zmodernizowana i odtworzona 
w całości. Zrzucanie na nas odpowiedzial-
ności za własne zaniedbania jest bardzo 
przykre i krzywdzące i nie możemy się na to 
godzić – dodaje Robert Jakubowski.

W związku z apelem Rady Gminy Luto-
miersk konstantynowscy radni wydali wła-
sne oświadczenie, w którym ustosunkowali 
się do jej oskarżeń. Z dokumentem można 
zapoznać się w Biuletynie Informacji Pu-
blicznej Urzędu Miejskiego w Konstantyno-
wie Łódzkim. 

Nasz samorząd chce rozmawiać o moder-
nizacji linii 43 i zaistniałej w związku z tym 
sytuacji. Na ostatniej sesji Rada Miejska 
w Konstantynowie Łódzkim podjęła decy-
zję o zaproszeniu na kolejną sesję burmi-
strza Lutomierska oraz przewodniczącego 
Rady Miejskiej w Lutomiersku. Odbędzie 
się ona 3 marca. 
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etLutomiersk bez kasy na tramwaj.
Winą za własne błędy obarczył nasze miasto
Te zarzuty trudno zrozumieć i nie sposób znaleźć dla nich uzasadnienia: władze 
gminy Lutomiersk oskarżają nasze miasto o blokowanie modernizacji linii tramwa-
jowej z Konstantynowa Łódzkiego do Lutomierska. Fakty są jednak takie, że wina 
leży po ich stronie - gmina straciła możliwość pozyskania ponad 11,7 mln zł na tę 
inwestycję z powodu własnych zaniedbań.

Nasze miasto 
dostało na tę 
inwestycję kolejny 
„zastrzyk” gotówki 
w wysokości 
niemal 3,3 mln zł.

Kiedy znów będziemy mogli 
jeździć tramwajem 43? Bardzo 
możliwe, że jesienią przyszłego 
roku. Wykonawca od momentu 
podpisania umowy otrzyma bo-
wiem na realizację inwestycji 
16 miesięcy.

Przypomnijmy, że przebudowa linii 43 obej-
mie odcinek od skrzyżowania ulic Konstan-
tynowskiej i Krakowskiej w Łodzi do pla-
cu Wolności w Konstantynowie Łódzkim. 
Prace w obrębie naszego miasta pochłoną 
24.318.277,11 zł. 

fo
t. 

lo
dz

.s
e.

pl



konstantynów.pl konstantynów.pl

6 7

wszystkim – poza światem wirtualnym. 
Dlatego zachęcajmy nasze dzieci do ruchu, 
do spędzania czasu na świeżym powietrzu, 
aby mimo pandemii miały szansę na zdro-
wy rozwój psychiczny. 
Każda podejmowana z 
tą myślą inicjatywa jest 
warta, aby starać się ją 
zrealizować – dodaje Re-
nata Keller–Gmińska. 

Władze Konstantyno-
wa Łódzkiego mają po-
mysł, który będzie na 
to odpowiedzią: nowo-
czesny, wielofunkcyjny 
skatepark. Pieniądze na 

ten cel zostały już 
zabezpieczo-

ne, jest też firma, która chcia-
łaby wykonać tę inwestycję. 
Wszystko znajduje się więc 
na dobrej drodze, aby w 
naszym mieście powstał 
obiekt, na którym dzieci 
i nastolatkowie będą mogli 

„szaleć” na rolkach, deskorol-
kach i rowerach i który sprawi 

Zapobiegamy izola-
cji dzieci i młodzieży, 
bo tworzymy obiekt, 
który zachęca, żeby do 
niego przyjść i spędzić 
czas na świeżym 
powietrzu.

Teraz jest tak...

...a będzie tak!

Na rolkach
i na rowerach
Będzie odjazdowo!

SPORT SPORT

Wszystkie kluby dostały więcej
Podobnie jak w ubiegłych latach 
również i w tym roku kluby spor-
towe z Konstantynowa Łódzkiego 
otrzymały dotacje na prowadzenie 
swojej działalności. W budżecie 
miasta zostało zarezerwowane na 
ten cel 400 tys. zł, czyli o 40 tys. zł 
więcej niż ostatnio i taka też kwota 
trafiła do klubów. Co warte podkre-
ślenia, każdy z nich dostał więcej 
pieniędzy niż przed rokiem. 

Propozycją podziału środków zajęła się ko-
misja do spraw oceny wniosków na realiza-
cję zadań z zakresu sportu. W jej składzie 
znalazł się m.in. Pan Bogdan Michalak, wie-
loletni działacz sportowy, członek Zarządu 
Miasta w latach 1994–1998 i Honorowy 
Obywatel Miasta Konstantynowa Łódzkie-
go, którego wskazówki i uwagi były nieoce-
nione w pracach całej komisji. 
Dotacje trafiły do wszystkich klubów spor-
towych, które w wyznaczonym terminie 
złożyły odpowiednie wnioski. Zgodnie 
z ustawą o sporcie pieniądze zostały przy-
znane klubom, a nie sekcjom.

Aby pieniądze trafiły na konta klubów, trzeba 
jeszcze dopełnić formalności, co oznacza, że 
z każdym z nich zostanie podpisana umowa.

Nie sposób pominąć jednak faktu, że prze-
kazane klubom 400 tys. zł to niejedyny po-
niesiony przez gminę wydatek związany 
z ich działalnościami. Regularnie korzystają 
też one z infrastruktury sportowej, ale za nią 
nie płacą. Ani za boiska (z naturalną i sztuczną 
trawą), ani za sale, ani za basen. Tymczasem 
ich utrzymanie oznacza wcale niemałe koszty.
W przypadku Centrum Sportu i Rekreacji 
w ubiegłym roku było to aż 900.733 zł 
– tyle wynosiły wydatki związane tylko 
z bezpłatnym użytkowaniem obiektów 
przez konstantynowskie kluby sportowe 
(stanowiły aż 34% wszystkich poniesionych 
przez CSiR kosztów). W tej kwocie samo 

Psychiatrzy i psychologowie obserwują, że 
coraz więcej młodych ludzi cierpi na zabu-
rzenia emocjonalne, wymagające profesjo-
nalnego leczenia. Izolacja, brak kontaktów 
z rówieśnikami i rozmaite, wywołane pan-
demią ograniczenia nie pozostały bowiem 
bez wpływu na psychikę. Aktywność fizycz-
na pomaga ją wzmocnić. 

- Stanowi zasadniczy regulator naszych 
stanów emocjonalnych, a w wieku dziecię-
cym i młodzieżowym staje się szczególnym 
sposobem rozładowania napięcia. Wraz 
z aktywnością fizyczną rośnie poczucie 
sprawstwa, a wysiłek fizyczny przyczynia 
się do wydzielania endorfin i poprawy na-
stroju – podkreśla Renata Keller–Gmińska, 
psychiatra. 

Sport z jednej strony uczy działa-
nia w grupie, z drugiej - budzi 
ducha rywalizacji. Ale nie są to 
oczywiście jego jedyne zalety.
- Tego rodzaju aktywność 
staje się po prostu przy-
czynkiem do wyjścia z domu, 
do budowania relacji z inny-
mi ludźmi niż rodzina, a przede 

im ogromną frajdę. A nie ma żadnych wąt-
pliwości, że po okresie długiej, wywołanej 
pandemią izolacji taka aktywność na świe-
żym powietrzu, w gronie rówieśników, przy-

niesie pozytywne rezultaty. 

Co więcej, nadarza się wy-
jątkowa okazja do budowy 
skateparku, bo część wy-
datków związanych z tym 
przedsięwzięciem zostanie 
pokryta ze źródeł zewnętrz-
nych. Jakich? Konstanty-
nów Łódzki, dzięki swoim 
mieszkańcom, którzy licznie 
odpowiedzieli na apel o to, 
aby się szczepić, otrzymał 
finansową nagrodę dla naj-
lepiej zaszczepionej gminy 

w powiecie pabianickim. Pozyskane w ten 
sposób pieniądze w wysokości 340 tys. zł 
mogą być wykorzystane na przeciwdziała-
nie i zapobieganie pandemii lub likwidację 
jej skutków gospodarczo–społecznych.

- Skatepark wpisuje się w to znakomicie. 
Zapobiegamy izolacji dzieci i młodzieży, bo 
tworzymy obiekt, który zachęca, żeby do 

niego przyjść i spędzić czas na świeżym po-
wietrzu. Sprzyjamy też zwiększeniu pozio-
mu aktywności sportowej, aby zapobiegać 
i chronić dzieci i młodzież przed powstaniem 
chorób cywilizacyjnych – podkreśla Ro-
bert Jakubowski, Burmistrz Konstantynowa 
Łódzkiego. 

Warto również zaznaczyć, że wytyczne do-
tyczące wykorzystania nagrody covidowej 
zostały określone bardzo dokładnie. Nie 
jest możliwe przeznaczenie jej na budowę 
dróg chodników, kanalizacji, oświetlenia czy 
też remonty już istniejącej infrastruktury 
sportowej.

Z potrzebą budowy skateparku zgadzają się 
miejscy radni, którzy na styczniowej sesji 
przyjęli uchwałę w tej sprawie. Przeciwny 
pomysłowi był tylko jeden radny – Dariusz 
Stelmasiak. Pozostali podkreślali ważność 
planowanego przedsięwzięcia.

- Nie kwestionuję, że w klubach sporto-
wych gra 400 czy 500 dzieci z naszego mia-
sta, ale z całym szacunkiem do tych, którzy 
lubią piłkę nożną i ręczną nie możemy za-
mykać się i ukierunkowywać tylko w jedną 

stronę. Są tacy, którzy oczekują czegoś in-
nego. Ta szeroko ujęta społeczność lokalna 
to nasze dzieci. Dla mnie skatepark stanowi 
profilaktykę i terapię w jednym – mówiła 
podczas obrad Jadwiga Czekajewska, prze-
wodnicząca Rady Miejskiej.

Wypowiedzi w podobnym tonie było więcej.
- Bardzo cieszę się z tej inwestycji i bardzo 
jej kibicuję. Zgadzam się ze słowami moich 
przedmówców, że inwestycja jest potrzeb-
na i wyczekiwana przez młodzież – stwier-
dził radny Radosław Radwański.
- Przez dwa lata nauczanie było zdalne. 
Dzieci potrzebują „wow”, takiego, żeby mo-
gły wyjść, spotkać się, żeby razem uprawiać 
jakąś aktywność fizyczną. Argumenty są lo-
giczne i przekonujące. Nie rozumiem wąt-
pliwości – wtórował mu Konrad Sudra. 

Miał je radny Dariusz Stelmasiak, trener 
Konstantynowskiej Akademii Sportu, który 
jako jedyny zagłosował przeciwko tej inwe-
stycji. Dlaczego? Jego zdaniem 1 mln zł na 
skatepark, a na tyle opiewa oferta złożona 
przez firmę ze Zgierza, która chce wykonać 
prace, stanowi zbyt dużą kwotę. 
Czy rzeczywiście wziąwszy pod uwagę 

O tym, że pandemia bardzo negatywnie wpłynęła na dzieci i młodzież nie trzeba 
przekonywać chyba nikogo. Jej skutki możemy łagodzić, zachęcając do aktywności 
fizycznej i uprawiania sportu. Nasze miasto planuje budowę nowego skateparku, 
który znakomicie wpisze się w te działania. 

obecne ceny usług, materiałów oraz zakres 
robót? Bo tych będzie sporo. Na początek 
trzeba rozebrać stary skatepark, który jest 
nim zresztą bardziej z nazwy, a ze względu 
na stan korzysta z niego teraz niewiele osób, 
a następnie wykonać szereg innych prac.

Jeszcze przed wybuchem pandemii obiekt 
dla dzieci i młodzieży – pumptrack – po-
budowały Pabianice. 250 metrów toru 
do jazdy na rowerach kosztowało ponad 
400 tys. zł. Atrakcyjność nowego obiektu 
w Konstantynowie Łódzkim będzie niepo-
równywalnie większa, a możliwość korzy-
stania z niego na pewno przyniesie dzie-
ciom i młodzieży dużo radości. 

Zlokalizowany na terenie Centrum Spor-
tu i Rekreacji przy placu Wolności zajmie 
powierzchnię niemal 550 metrów kwa-
dratowych. Będzie w kształcie prostokąta. 
Miejsce do zabawy, na trzech poziomach, 
znajdą tutaj miłośnicy jazdy na rolkach, 
deskorolkach, hulajnogach oraz rowerach 
BMX. Roboty obejmą również m.in. bu-
dowę dojścia do skateparku oraz montaż 
małej architektury. Umowa z wykonawcą 
została już podpisana.

utrzymanie stadionu na placu Wolności po-
chłonęło ponad 611 tys. zł. 

- Liczba godzin użytkowania obiektów 
przez kluby sportowe rośnie. O ile w 2018 
było ich 2854, o tyle w 2021 roku już 3599, 
co oznacza wzrost o 20% - zauważa Cezary 
Petrus, dyrektor CSiR. 

Swoje obiekty udostępniają klubom rów-
nież szkoły podstawowe, m.in. SP nr 2. Z jej 
hali sportowej korzystały w ubiegłym roku: 
KAS (159 godzin), KKS Włókniarz (155 
godzin), KS Progres (29,5 godziny). Łącz-
ne koszty eksploatacji, na które złożyły się 
m.in. woda, prąd, opłaty za ciepło, wywóz 
odpadów, monitoring, środki czystości czy 
koszty wynagrodzeń pracownika obsługi, 
pochłonęły 105.134 zł.
Kluby sportowe korzystają również z obiek-
tów SP nr 1 i SP nr 5. 

Ile otrzymały poszczególne kluby? 
• Konstantynowski Klub Sportowy Włók-

niarz Konstantynów Łódzki: 165.700 zł
• Uczniowski Klub Sportowy Piątka Kon-

stantynów Łódzki: 97.500 zł
• Uczniowski Klub Sportowy Lider Kon-

stantynów Łódzki: 68.000 zł
• Konstantynowska Akademia Sportu 

Konstantynów Łódzki: 42.700 zł
• Klub Sportowy Progres Konstantynów 

Łódzki: 16.200 zł
• Konstantynowskie Towarzystwo Spor-

towe Konstantynów Łódzki: 9.900 zł



konstantynów.pl konstantynów.pl

8 9

MIASTOMIASTO

Osoby mające prawo do świadczenia „Ro-
dzina 500+” mogą składać wnioski o jego 
przyznanie. Przypominamy, że od początku 
roku obsługę programu prowadzi Zakład 
Ubezpieczeń Społecznych.

Oznacza to, że nie przyjmują ich już takie 
instytucje jak Miejski Ośrodek Pomocy Spo-
łecznej w Konstantynowie Łódzkim.

Gdzie i w jaki sposób należy złożyć wnio-
sek? Wyłącznie drogą elektroniczną, za 
pośrednictwem jednego z trzech kanałów:
• przez Platformę PUE ZUS,
• przez portal Emp@tia na stronie empatia.
mpips.gov.pl
• przez bankowość elektroniczną.

Można składać wnioski o 500+
Nowy okres świadczeniowy rozpocznie 
się 1 czerwca i potrwa do 31 maja 2023 
roku. Ci, którzy złożą wniosek do 30 kwiet-
nia tego roku, otrzymają pierwszą wypłatę 
świadczenia do 30 czerwca. W przypadku 
wniosków złożonych po tym terminie usta-
lenie prawa do 500 + nastąpi w ciągu mak-
symalnie trzech miesięcy. 

Informacja o przyznaniu świadczenia bę-
dzie znajdowała się w skrzynce odbiorczej 
na profilu PUE ZUS, również wtedy, gdy 
wniosek został złożony przez portal Emp@tia 
lub bankowość elektroniczną. Przyznane 
przez ZUS świadczenie nie wymaga wyda-
nia decyzji administracyjnej. Pieniądze trafią 
na wskazane przez wnioskodawców konta 
bankowe. 

Zestawienie kosztów zabiegów 
sterylizacji/kastracji w latach 2017-2021

2017 180 40 256,00 zł

2018 409 60 311,67 zł

2019 421 93 862,71 zł

2020 444 97 179,82 zł

2021 417 99 895,00 zł

Łączne wydatki na zadania związane 
z zapobieganiem bezdomności zwierząt 

w latach 2017-2021

2017 162 915,09 zł

2018 281 524,39 zł

2019 314 922,96 zł

2020 282 868,33 zł

2021 269 835,85 zł

Ku naszej ogromnej radości problem bez-
domnych zwierząt w Konstantynowie 
Łódzkim jest już nieaktualny, bo wszystkie 
czworonogi mają nowych, kochających 
właścicieli. Jak to możliwe? Pomogły wyjąt-
kowo skuteczne akcje promujące adopcje, 
wielkie serca konstantynowian i innych lu-
dzi, którzy nie pozostają obojętni na to, co 
dzieje się z bezpańskimi psami i kotami. 

Dla większości samorządów w Polsce to 
kwestia wciąż nie do rozwiązania. Ale na-
sze miasto poradziło sobie z nim na piątkę 
z plusem i można śmiało powiedzieć, że inni 
mogą (i powinni) brać z nas przykład. I nie 
są to tylko puste słowa, bo wystarczy spoj-
rzeć na statystykę: od 2018 roku ani jedno 
zwierzę z Konstantynowa Łódzkiego nie tra-
fiło do schroniska, a wszystkie które były tam 
przywiezione przed 2018 rokiem zostały 
adoptowane. 

Nie oznacza to oczywiście, że od czasu do 
czasu nie trzeba poszukać nowego, ciepłe-
go domu dla jakiegoś czworonoga. Ale na 
szczęście nie staje się nim przytulisko.
Bezdomne, odłowione psy trafiają do Klini-
ki Weterynaryjnej Braci Mniejszych, gdzie 
mają wykonywane podstawowe badania 
i która opiekuje się nimi do czasu adopcji. 

Dzięki wzorowej współpra-
cy samorządu z tą kliniką 
informacje o psiakach cze-
kających na kochający dom, 
o ile w przypadku zaginięcia nie 
zgłosi się po nie właściciel, są rozpo-
wszechniane m.in. przez miasto w mediach 
społecznościowych. Z zaskakująco dobrymi 
rezultatami.

- Dawniej psy przebywały w schronisku 
średnio 5-7 lat, a rekordzista – 13. Teraz 
średni czas oczekiwania na adopcję wy-
nosi zaledwie kilka tygodni. Zwierzęta 
są adoptowane bezpośrednio z kliniki lub 
z domów tymczasowych. Chcemy jednak 
wyraźnie podkreślić, że bez zaangażowania 
naszych mieszkańców, bez ich odzewu na 
apele o to, aby przygarnąć psa zamiast go 
kupować nie byłoby to możliwe – podkre-
śla Robert Jakubowski, Burmistrz Konstan-
tynowa Łódzkiego. 

Fakt, że nasze miasto tak dobrze poradziło 
sobie z problemem bezpańskich zwierząt 
docenia wiele osób. Świadczą o tym cho-
ciażby reakcje na tę wiadomość, zamiesz-
czoną przez burmistrza na fanpage’u. 
 „Gratulacje! Niech gminy sąsiednie biorą 
z Was przykład”, „Niesamowite. Myślałam, 

że takie rzeczy się nie zdarzają. Suuuper 
wiadomość”, „Brawo Konstantynów Łódz-
ki. Bardzo dziękujemy. Jesteście cudowni. 
Wielu powinno się od Was uczyć”, „Szczę-
ściarze te Wasze pieski. Życzę im dużo 
miłości i cudownych lat przy boku kocha-
jących opiekunów. Brawo”, „Cudnie, oby 
więcej takich miejsc z sercem dla zwierząt”, 
„Brawo, wyznacznikiem gospodarowania 
może być jakość opieki nad najsłabszymi”, 
„Brawa dla Was. Oby pieski były szczęśliwe 
i nie wróciły już nigdy do schroniska” – to 
tylko niektóre z komentarzy. W podobnym 
tonie jest ich więcej. 

Dzięki ludziom, którym leży na sercu los zwie-
rząt opiekę i miłość znalazł m.in. Ozi, który 

wraz Małgorzatą, Michałem i Martyną 
od dwóch lat mieszka w Pabiani-

cach. Nowi właściciele traktują 
go jak członka rodziny. 
- Wiadomo, że w schroni-
sku zwierzęta przeżywają 
traumę. Warto odmieniać 
ich los. Dając psu nowy dom 

możemy uratować mu życie 
– mówi pani Małgosia. 

Konstantynów od dawna pro-
wadzi akcje zachęcające do adopcji. 

Znakomicie wpisał się w nie bardzo lubiany 
przez mieszkańców „Piknik na 4 łapy”, pod-
czas którego były promowane czworonogi, 
które przebywały w schronisku od wielu lat. 
Ale na szczęście przytulisko opuścił również 
psiak z najdłuższym, bo z trzynastoletnim 
stażem (pojechał do Holandii). 

Dużą skuteczność tych działań potwierdza-
ją liczby. Od początku 2017 roku do koń-
ca 2021 roku zostało podpisanych aż 569 
umów adopcyjnych (dotyczyły psów i ko-
tów). W poszczególnych latach wyglądało to 
następująco: 2017 – 87 umów, 2018 – 131, 
2019 – 144, 2020 – 107, 2021 – 100. 

Miasto wspiera również konstantynowian 
w wydatkach na zabiegi kastracji i steryli-
zacji czworonogów. - Ponad 80% kosztów 
ponosi gmina i cieszy się to bardzo dużym 
zainteresowaniem – zaznacza burmistrz. 
Przeznaczana na ten cel kwota systematycznie 
rośnie. W 2017 roku wynosiła nieco ponad 40 
tys. zł, w ubiegłym – niemal 100 tys. zł. 
Równolegle trwa czipowanie. Od początku 
stycznia do końca grudnia minionego roku 
zaczipowano 373 psy, co kosztowało gmi-
nę 11.116 zł.

- Dziękujemy Klinice Weterynaryjnej Braci 
Mniejszych i wszystkim, którzy zaadopto-
wali nasze czworonogi, aczkolwiek żadne 
podziękowania nie są w stanie wyrazić na-
szej wdzięczności – dodaje burmistrz Ro-
bert Jakubowski. 

Jesteśmy dumni:
wszystkie czworonogi 
mają nowy dom
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Dramat Ukraińców, których kraj został zaata-
kowany przez Rosję i ich apel o pomoc nie 
pozostał bez odpowiedzi konstantynowian.

28 lutego w Urzędzie Miejskim ruszyła 
zbiórka darów. Odzew było widać natych-
miast, rozmaite dary napływały również 
w kolejnych dniach. W akcję włączyli się 
harcerze z naszego hufca, pełniąc w urzę-
dzie dyżury. 

Mieszkańcy dzwonili w sprawie udzielenia 
uchodźcom schronienia. Przygotowywa-
niem bazy miejsc noclegowych zajęło się 
wprawdzie Powiatowe Centrum Zarządza-

Solidarni z Ukrainą
nia Kryzysowego w Pabianicach, niemniej 
liczba telefonów do Urzędu Miejskiego 
z propozycjami mieszkaniowymi dla Ukra-
ińców świadczyła, że na konstantynowian 
można liczyć. 

Z pomocą pospieszyły również znajdujące 
się w mieście instytucje. Poradnia Psycholo-
giczno – Pedagogiczna i Konstantynowskie 
Centrum Pomocy Rodzinie zaoferowały 
uciekającym przed wojną rodzinom wspar-
cie psychologiczne, natomiast SP ZOZ przy 
ul. Sadowej 10 – pomoc medyczną w za-
kresie podstawowej opieki zdrowotnej 
i specjalistyki.  
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Konstantynów Łódzki ma jedną z najlep-
szych bibliotek w całym województwie! 
Świadczy o tym wysoka lokata w Rankingu 
Bibliotek 2021, jaki został przygotowany 
przez Instytut Książki i dziennik „Rzeczpo-
spolita”. 

MBP zajęła w nim 6 miejsce, natomiast 
w skali ogólnopolskiej - 134. To znacznie 
lepszy wynik niż przed rokiem, kiedy na-
sza biblioteka uplasowała się na 14. pozycji 
w Łódzkiem i 305. w Polsce. 

Co zadecydowało o tym sukcesie? Pod 
uwagę były brane (i docenione) między 
innymi: obecność w mediach społeczno-
ściowych (Facebook, Instagram, TikTok), 
prowadzenie własnej strony internetowej, 
katalog online i możliwość rejestracji w ten 

Miejski Ośrodek Kultury pozyskał pieniądze, dzięki którym kon-
stantynowianie skorzystają w drugiej połowie roku z dodatkowej 
oferty kulturalnej.

To 40 tys. zł, otrzymane jako dotacja w ramach programu Dom 
Kultury+. MOK został jednym z 50 beneficjentów. 
- Cieszymy się z niej tym bardziej, że wszystkich podmiotów, które 
wystąpiły o dotację było 176 – zauważa Lena Podsiadła, dyrektor 
placówki. 

Decyzja, na jaki cel zostaną wydane środki będzie należała do 
mieszkańców – to ich MOK zapyta, czy chcieliby np. uczęszczać 
na warsztaty, czy też woleliby przyjść na koncert lub spektakl. 
A może pojawią się jeszcze inne pomysły?
Jak dodaje Lena Podsiadła, dodatkowa oferta kulturalna będzie 
dostępna prawdopodobnie tuż po wakacjach. 

Mamy jedną z najlepszych
bibliotek w województwie

sposób czytelników, liczba nowych książek, 
bezpłatne kody do platformy z ebookami 
i audiobookami w ramach projektu MKiDN, 
wypożyczalnia gier planszowych, innowa-
cyjne aktywności podczas pandemii (akcja 
„Tu się czyta”, „Książka na telefon”), godzi-
ny otwarcia i liczba pozyskanych dotacji na 
działania kulturalne w 2021 roku.

- Spośród 7.782 bibliotek w całym kraju 
wymogi ocen rankingowych spełniło 837 – 
miejskich, miejsko–wiejskich oraz wiejskich. 
Miejsca, które zajęliśmy są dużym wyróż-
nieniem i motywacją. Tak naprawdę to jed-
nak wspólne osiągnięcie, nie tylko nasze, ale 
też samorządu, a przede wszystkim naszych 
wspaniałych czytelników – podkreśla Anna 
Walczak, dyrektor Miejskiej Biblioteki Pu-
blicznej w Konstantynowie Łódzkim. 

Spektakl, koncert, 
warsztaty?
Zadecydują mieszkańcy

Konstantynowska filia Powiatowego Urzędu Pracy w Pabianicach 
zmieniła siedzibę. Od początku lutego osoby bezrobotne są przyj-
mowane przy ul. Jana Pawła II 26. Przeprowadzka z dotychczas zaj-
mowanego budynku przy ul. Moniuszki 1 była podyktowana jego 
pogarszającym się stanem. Teraz warunki obsługi petentów, a także 
komfort pracy urzędników wyraźnie się poprawiły.

- Chciałbym pogratulować tej pięknej inwestycji. Dobrze wiem, jak 
trudno jest w tych czasach, kiedy galopują ceny materiałów, kiedy 
ciężko o dobrego fachowca na rynku przeprowadzić tak sprawnie 
i z takim efektem taką dobrą inwestycję – zaznaczał podczas otwarcia 
filii Łukasz Napieralski, Zastępca Burmistrza Konstantynowa Łódzkiego. 

Nowa siedziba znajduje się na jednej kondygnacji i ma 170 metrów 
kwadratowych. Za korzystanie z pomieszczeń PUP będzie płacił 
czynsz. Do utrzymania filii zobowiązał się dokładać Konstantynów 
Łódzki. To 24 tys. zł rocznie. Będą tutaj obsługiwani mieszkańcy 
dwóch gmin – naszej oraz gminy Lutomiersk.

Filia PUP w nowej lokalizacji Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej w Konstantynowie Łódzkim zachęca do składania wniosków o dodatek osłonowy. 
To finansowe wsparcie, które ma zniwelować rosnące ceny energii, gazu i żywności. 
Mogą z niego skorzystać osoby mieszkające samotnie, których dochód nie jest wyższy niż 2100 zł oraz gospodarstwa wielooso-
bowe z dochodami nieprzekraczającymi 1500 zł. 

Ile wynoszą dodatki osłonowe?
•  jednoosobowe gospodarstwo domowe otrzyma 400 zł lub 500 zł, o ile dochód nie przekroczy 2100 złotych
•  gospodarstwo 2-3 osobowe otrzyma 600 lub 750 zł, o ile dochód nie przekroczy 1500 złotych miesięcznie na osobę
•  gospodarstwo 4-5 osobowe otrzyma 850 zł lub 1062,50 zł, o ile dochód nie przekroczy 1500 złotych miesięcznie  
 na osobę
•  gospodarstwo 6-osobowe i większe otrzyma 1150 zł lub 1437,50 zł, o ile dochód nie przekroczy 1500 złotych 
 miesięcznie na osobę

Podwyższenie kwoty dofinansowania jest uzależnione od źródła ogrzewania. 
Wnioski można składać do 31 października drogą elektroniczną za pośrednictwem platformy ePUAP, tradycyjną (papiero-
wo) oraz osobiście w dziale świadczeń rodzinnych i dodatków mieszkaniowych Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej na 
placu T. Kościuszki 8.
Formularz wniosku jest dostępny w siedzibie MOPS, w kancelarii Urzędu Miejskiego oraz na stronie internetowej MOPS. 

Dodatek osłonowy 
- komu przysługuje i gdzie złożyć wniosek
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Chociaż każdy z nas produkuje odpady 
i powinien płacić za ich odbiór, nie wszy-
scy konstantynowianie wywiązują się 
z tego obowiązku. 

Skąd to wiadomo? Wystarczy porównanie 
liczby złożonych w Urzędzie Miejskim de-
klaracji śmieciowych z liczbą mieszkańców 
– tych pierwszych 
jest za mało. 
W konsekwencji 
wszystkie koszty 
związane z wy-
wozem śmieci 
z miasta spa-
dają na osoby, 
które regularnie 
i uczciwie regu-
lują rachunki. 

Urząd Miejski w Konstantynowie Łódz-
kim stara się temu przeciwdziałać i dlatego 
pracownicy referatu ochrony środowiska 
sprawdzają deklaracje śmieciowe pod ką-
tem liczby podanych w nich mieszkańców 
i liczby osób, które faktycznie mieszkają na 
danej posesji.

- Zdarza się, że teoretycznie jakąś nierucho-
mość zamieszkuje jedna osoba, bo tylko ona 
złożyła deklarację śmieciową, a w rzeczywi-
stości są to trzy lub cztery osoby - przyznaje 

Anna Pertkiewicz, kierownik referatu. - Sta-
ramy się, aby one również znalazły się w na-
szym systemie gospodarowania odpadami. 
Deklaracje są weryfikowane w oparciu 
o wszystkie dostępne bazy danych i infor-
macji, jakimi dysponuje gmina, np. te z Refe-
ratu Spraw Obywatelskich oraz z Miejskie-
go Ośrodka Pomocy Społecznej. 

- W szczególno-
ści opieramy się 
na wnioskach 
500+ oraz reje-
strze mieszkań-
ców – dodaje 
kierownik. 
Skuteczność 
tych działań 
jest zauważalna 
– z roku na rok 

liczba złożonych deklaracji systematycz-
nie rośnie. 

Potwierdzenie tego widać w statystykach. 
31 grudnia 2019 roku było ich w urzędzie 
16.036, dokładnie rok później – 16.423, 
a na koniec grudnia ubiegłego roku 
– 16.946 (samych dzieci, które w 2021 
roku zostały zgłoszone do deklaracji było 
132). Natomiast liczba zameldowanych 
w Konstantynowie Łódzkim osób wynosiła 
wtedy  17.652.

Nasze działania przynoszą efekty
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KULTURA

Druhowie z Ochotniczej Straży Pożarnej 
w Konstantynowie Łódzkim będą mieli 
nowy, średni samochód ratowniczo – ga-
śniczy. Nasza OSP znalazła się bowiem na 
liście jednostek, które otrzymają dofinan-
sowania na nowe wozy. W drugiej połowie 
stycznia zatwierdziło ją Ministerstwo Spraw 
Wewnętrznych i Administracji. 

W kupnie samochodu pomoże również 
Konstantynów Łódzki, bo wymagany jest 
wkład własny. Pieniądze na ten cel zostały 
już w budżecie miasta zarezerwowane. To 
450 tys. zł.

Jak informują ochotnicy, nowy wóz zastąpi wy-
służonego Mercedesa, który ma już 23 lata.
Konstantynowska OSP dysponuje jesz-
cze Scanią, drabiną Iveco Magirus, Fordem 
Transitem do ratownictwa technicznego 
i jeszcze jednym Mercedesem – busem.  

Nasi druhowie 
otrzymają 
nowy wóz
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„Wpływ pandemii na funkcjonowanie 
dzieci i młodzieży w wielowymiarowej, 
współczesnej przestrzeni życia – trudności, 
zagrożenia, możliwości i perspektywy…” 
– pod takim hasłem w Miejskim Ośrodku 
Kultury odbędzie się 17 marca konferencja, 
którą wspólnie z KCPR organizuje Urząd 
Miejski w Konstantynowie Łódzkim. Patro-
nat nad nią objął Robert Jakubowski, Bur-
mistrz Konstantynowa Łódzkiego. 

Temat konferencji wynika z potrzeby zro-
zumienia zjawisk społecznych związanych 

o wpływie 
pandemii 
na dzieci 
i młodzieżfo
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z globalnymi, wielowymiarowymi przemia-
nami, wywierającymi wpływ na funkcjono-
wanie dzieci i ich rodzin. Konferencja ma 
promować działania profilaktyczne oraz ideę 
metodologii badań naukowych poprzez za-
prezentowanie dotychczasowych wyników 
badań. W trakcie jej trwania zostaną omó-
wione zagadnienia związane z funkcjono-
waniem dzieci w wieku szkolnym oraz ich 
rodzin w czasie pandemii, a także wynikające 
z tego zagrożenia i niepokojące zjawiska, 
takie jak depresja, podejmowanie ryzy-
kownych zachowań, niska samoocena, 

Konferencja

I. Renata Keller-Gmińska - „Covid, lockdown, online - wpływ pandemii na stan umysłu oczami psychiatry”
II. prof. UAM dr hab. Jacek Pyżalski - Zakład Specjalnych Potrzeb Edukacyjnych Wydział Studiów Edukacyjnych Uniwersytet 
im. A. Mickiewicza w Poznaniu - „Czego ważnego nauczyliśmy się o zdrowiu psychicznym uczniów i o szkole podczas edukacji zdalnej?”
III. Jolanta Pyka - „Zmiany społeczne i ich konsekwencje psychologiczne dla dzieci  i młodzieży”

1. Zmiany w funkcjonowaniu rodziny
2. Uzależnienia (media, używki, gry)
3. Styl życia i wartości prezentowane przez młodzież
4. Problemy rozwojowe młodzieży a występujące współcześnie choroby psychiczne
5. Sposoby pomocy, leczenia i wzmacniania

Małgorzata Krystyna Zasada - „Problemy młodzieży związane z pandemią”
1. Obserwacja i wnioski dyrektora szkoły, na przykładzie sytuacji uczniów Społecznego Liceum Ogólnokształcącego Lykeion 
w Łodzi.
2. Obszary poddane obserwacji i analizie, w trakcie nauczania zdalnego, będącego podstawą  pracy szkoły w trakcie pandemii:

• relacje między uczniami a szkołą /jako instytucją/
• relacje młodzieży z nauczycielami- nowe zasady komunikacji 
• więzi rówieśnicze
• zasady funkcjonowania w rodzinie 
• wzrost zagrożenia uzależnieniem od alkoholu, narkotyków
• zagrożenia związane z cyberprzemocą

3. Przedstawienie wniosków z bezpośredniej obserwacji i pracy z młodzieżą w okresie pandemii – zagrożenia i szanse.
4. Jak wykorzystać zdobyte  doświadczenia do wdrożenia pozytywnych zmian w szkole? 

IV. Mariusz Wielebski – „Wzajemne relacje – rodzina, szkoła, środowisko - a pomoc psychologiczno-pedagogiczna”.
V. Joanna Sass-Gust - „Zdrowie psychiczne dzieci i młodzieży w pandemii”
VI. Podsumowanie konferencji z udziałem prof. UAM dr. hab. Jacka Pyżalskiego - moderator Beata Szymonowicz

eksperymenty z substancjami psychoak-
tywnymi itp.

W konferencji wezmą udział m.in. przed-
stawiciele środowisk naukowych, admini-
stracji rządowej i samorządowej, organizacji 
pozarządowych oraz instytucji działających 
na rzecz wspierania rodzin przeżywających 
trudności w sprawowaniu opieki nad dzieć-
mi i ich wychowaniu. Osoby zainteresowa-
ne konferencją będą mogły uczestniczyć 
w niej online lub obejrzeć ją w późniejszym 
terminie.

Relację z konferencji będzie można oglądać na żywo na stronie
facebook.com/miasto.konstantynowlodzki

17.03.2022 / czwartek /  godz. 10:00
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